
Geachte gemeenteraad, geacht college, geachte aanwezigen, 

Vlak voor de gemeenteraadsverkiezingen is door B&W een notitie opgesteld, waarin een overzicht 

van allerlei plannen om binnen de gemeente Horst aan de Maas arbeidsmigranten te huisvesten. Het 

gaat om grote aantallen. Naar aanleiding van de plannen heeft de SP-werkgroep huisvesting 

arbeidsmigranten gesprekken gevoerd met burgers en verder onderzoek gedaan en op basis daarvan 

wil ik kort een aantal zaken onder uw aandacht brengen en besluiten met een dringend verzoek. 

Eén van de plannen betrof ‘t Engelke in Melderslo, waar 60 arbeidsmigranten op korte termijn 

tijdelijk gehuisvest moeten worden. En vanaf 2020 permanent 150 arbeidsmigranten. Maar vóórdat 

het college überhaupt over het plan kon besluiten, liet Sun Power de omwonenden al weten de 

mensen – zonder vergunning – te gaan huisvesten. Van een echte dialoog met de omwonenden 

kwam niets terecht. Zowel in de notitie als in het collegeprogramma voor 2018-2022 wordt dat 

voorgestaan. Ook in de Doolgaardstraat/Van Douverenstraat worden burgers geconfronteerd met 

huisvesting van arbeidsmigranten, zonder dat de hiervoor bedoelde dialoog met die burgers heeft 

plaats gevonden. In America worden burgers geconfronteerd met onbekende personen die zonder 

toestemming hun terrein betreden om foto’s te maken van de situatie vanuit de intentie in de buurt 

van dat terrein ook arbeidsmigranten te gaan huisvesten. Aan de Horsterweg maken omwonden zich 

zorgen, omdat plannen bestaan om op wel drie plekken grote groepen arbeidsmigranten te 

huisvesten. Het gaat dan om respectievelijk 200, 400 en 600 personen! Terwijl in deze buurt al 

arbeidsmigranten gehuisvest zijn. De Horsterweg lijkt – als de plannen uitgevoerd zouden worden – 

op een soort “arbeidsmigranten allee”.  

We stellen vast dat het beleid van de gemeente vooralsnog vooral gericht is op Poolse 

arbeidsmigranten. De aard van de groep arbeidsmigranten veranderd – mede vanwege het werk dat 

aangeboden wordt –in snel tempo. Bij Poolse migranten gaat het veel meer om laaggeschoolde 

arbeiders uit de armere streken van Polen en daarnaast neemt de stroom van arbeidsmigranten uit 

andere Oost-Europese landen in verhouding snel toe. Die ontwikkeling vraagt om aanpassing van 

beleid. 

Uit de plannen - en de reactie van het college daar op - blijkt dat er in het beleid nog te veel van uit 

gegaan wordt dat het bij de huisvesting van arbeidsmigranten vooral om tijdelijke arbeidskrachten 

gaat die zich niet permanent in Nederland zullen gaan vestigen. Naar onze mening is dat achterhaald. 

Veel arbeidsmigranten zullen zich op termijn permanent in onder andere Horst aan de Maas vestigen 

of hebben dat al gedaan.  

Uit de gang van zaken met betrekking tot de huisvesting van arbeidsmigranten lijkt het 

gerechtvaardigd de conclusie te trekken dat er niet geleerd is van golven van arbeidsmigratie uit het 

verleden. Inschattingen met betrekking tot de demografische ontwikkelingen in de regio lijken 

nauwelijks rekening te houden met de aanwas vanuit migranten. Te meer omdat de gemeente 

nauwelijks zicht heeft op de aantallen arbeidsmigranten die hier naar toe komen, eenvoudig omdat 

zij zich niet allemaal melden bij de gemeente. Het beleid om terughoudend woningen te bouwen 

omdat men met een vermeende krimp in het vooruitzicht niet wil bouwen voor leegstand, heeft tot 

gevolg dat burgers op lange wachtlijsten staan voor een woning geraken. En arbeidsmigranten 

krijgen te maken met onverantwoorde huisvesting die veel overlast veroorzaakt of gaat veroorzaken 

aan omwonenden.  



Er zal ons inziens snel bijgebouwd moeten worden, zowel voor de burgers uit Horst aan de Maas, als 

voor huisvesting van arbeidsmigranten. Wat die laatste betreft menen wij dat de huidige situatie – 

voortkomend uit het beleid van de gemeente – er toe leidt dat arbeidsmigranten te maken krijgen 

met dubbele afhankelijkheid. Ze zijn qua werk én qua woning afhankelijk van de werkgever en een 

probleem op het ene terrein levert problemen op bij het andere terrein. Daarbij komt nog eens  dat 

velen voor vervoer van en naar hun eigen land óók al afhankelijk zijn van de werkgever, veelal 

uitzendbureaus.  

Eigenlijk zouden er snel woningen gebouwd moeten worden, zoals ik betoogde. Maar gezien de 

situatie is dat voor de korte termijn geen oplossing voor de zich nu aandienende problematiek. De 

voornemens die in het collegeprogramma verwoord staan, kunnen wellicht wel voor die korte 

termijn oplossingen bieden. Maar dan dient er snel uitvoering gegeven te worden aan dat beleid. En 

dat zien we in de praktijk niet gebeuren. In tegendeel, zou ik haast zeggen. 

Het is om die reden dat ik u dringend enkele verzoeken wil doen. Wilt u: 

1. Op korte termijn de gemeenschap van Horst aan de Maas optimaal informeren over de 

plannen betreffende huisvesting van arbeidsmigranten; 

2. Een dialoog aangaan met de gemeenschap over uw voorgenomen beleid en de burgers 

optimaal de mogelijkheid bieden mee te praten over en invloed uit te oefenen op dat beleid; 

3. In afwachting daarvan alle procedures die leiden tot het wel/niet verlenen van een 

vergunning voor huisvesting van arbeidsmigranten stil te leggen; 

4. Streng handhaven – indien nodig met extra capaciteit - op het tóch zonder vergunning én 

vooral zonder in dialoog te treden met omwonenden realiseren van huisvesting voor 

arbeidsmigranten, zodat burgers/omwonenden niet meer overvallen worden door 

ondernemers die slechts uit zijn op hun eigen gewin, zonder rekening te houden met de 

omgeving. 

Op deze manier ontstaat er rust op basis waarvan de gemeente in samenspraak met de burgers tot 

een voor alle partijen bevredigend beleid te komen. Dat hopen wij. 

Bedankt voor uw aandacht. 


